
Svätý Jozef a jeho “vysnívaný” život 

(spracované podľa katechézy Pápeža Františka z 21. januára 2022) 

Na prelome rokov 2021 a 2022 mal Pápež František sériu dvanástich katechéz o sv. Jozefovi. 

Dnes si jednu priblížime a zamyslíme sa nad týmto veľkým snívajúcim mužom. V Písme boli 

sny považované za nástroj Božieho zjavenia. Sen dodnes predstavuje duchovný život; vnútorný 

priestor, ktorý máme zveľaďovať a strážiť, pretože tam sa Boh zjavuje a prihovára. Musíme ale 

priznať aj to, že v nás nie je len Boží hlas: je v nás mnoho iných hlasov. Hlasy našich strachov, 

minulých skúseností, nádejí; a aj hlas zlého, ktorý nás chce klamať a miasť. Je nevyhnutné 

rozpoznať Boží hlas medzi tými ostatnými hlasmi. Jozef vedel pestovať potrebné ticho, 

a následne prijímať správne rozhodnutia podľa Slova, ktorým sa mu Pán prihovára vo vnútri. 

Evanjelium nám predkladá 4 Jozefove sny. 

V prvom sne (Mt 1,18-25) anjel pomáha Jozefovi vyriešiť drámu, ktorá nastane, keď sa 

dozvie o Máriinom tehotenstve: „Neboj sa prijať Máriu, svoju manželku, lebo to, čo sa v nej 

počalo, je z Ducha Svätého.“ Jozefova odpoveď bola okamžitá: „Keď sa Jozef prebudil, urobil, 

ako mu prikázal Pánov anjel.“ Život nás stavia do situácií, ktorým nerozumieme a ktoré sa 

zdajú neriešiteľné. Modliť sa v takýchto chvíľach znamená nechať Pána, aby nám ukázal, 

čo treba robiť. Veľmi často modlitba spôsobí, že sa v nás zrodí intuícia východiska. Pán nikdy 

nedopustí problém bez toho, aby nám nedal aj pomoc potrebnú na jeho vyriešenie. Nikdy nás 

nenechá bez pomoci. Keď Pán ukáže problém, vždy dá aj intuíciu, pomoc, svoju prítomnosť, 

aby sme z neho dokázali vyjsť, vyriešiť ho. 

Druhý sen (Mt 2,13-15) prichádza, keď je dieťa Ježiš v ohrození: „Vstaň, vezmi so sebou 

dieťa i jeho matku, ujdi do Egypta a zostaň tam, kým ti nedám vedieť, lebo Herodes bude hľadať 

dieťa, aby ho zmárnil.“ Jozef bez váhania poslúcha: „Vstal, vzal za noci dieťa i jeho matku a 

odišiel do Egypta.“ V živote máme skúsenosť s nebezpečenstvami, ktoré ohrozujú nás, alebo 

našich milovaných. V týchto situáciách modliť sa znamená počúvať hlas, ktorý v nás môže 

zrodiť tú istú odvahu, akú mal Jozef, keď čelil nebezpečenstvám bez toho, aby im podľahol. 

V Egypte Jozef očakáva od Boha znamenie, aby sa mohol vrátiť domov; to je obsahom 

tretieho sna (Mt 2,19-21). Keď sa Jozef dozvedel, že „tí, čo striehli na život dieťaťa pomreli“, 

„vstal, vzal dieťa i jeho matku a vrátil sa do izraelskej krajiny.“ No na spiatočnej ceste „sa 

dopočul, že v Judei kraľuje Archelaus namiesto svojho otca Herodesa, bál sa ta ísť.“ Tu 

prichádza štvrtý sen (Mt 2 22-23) a Jozef sa „odobral sa do galilejského kraja“. Strach je 

súčasťou života a tiež potrebuje našu modlitbu. Boh nám nesľubuje, že sa nikdy nebudeme báť, 

ale že s jeho pomocou strach nebude kritériom nášho rozhodovania. Jozef zakúša strach, no 

Boh ho cezeň prevádza. Modlitba spôsobuje, že svetlo preniká aj do temných situácií. 

Aj dnes sú mnohí zdrvení ťažobou života a nedokážu ani dúfať, ani sa modliť. Spomeňme 

si trebárs len na starosti deťmi. Koľko je chorých detí… koľko bolesti… koľko trápenia, 

niekedy možno smrť dieťa – pre chorobu, mladícku nerozvážnosť, nehodu… Alebo ťažkosti 

v škole… Toľké a také trápenia rodičov. Zamyslime sa, ako im pomôcť. Pápež všetkým týmto 

rodičom odkazuje: „Nebojte sa! Áno, bolesť je prítomná. A je jej mnoho. Ale rozmýšľajte ako, 

problémy riešil sv. Jozef a proste ho, aby vám pomohol kráčať vpred. Rodičia, nikdy 

neodsudzujte svoje deti, nikdy ich neopúšťajte. Toto je odvaha. Odvaha otca a matky, ktorí sa 

priznajú k svojim deťom a sprevádzajú ich naozaj vždy; aj keby sedeli vo väzení. Modlite sa za 

takúto odvahu.“ 

Modlitba však nikdy nie je len abstraktné či čisto vnútorné gesto. Modlitba je vždy 

neoddeliteľne zviazaná s láskou. Iba ak k modlitbe pridáme lásku k blížnemu, dokážeme 

pochopiť Pánove správy. Jozef sa modlil, pracoval a miloval – tri krásne rodičovské vlastnosti: 

modliť sa, pracovať a milovať. Preto dostal vždy všetko potrebné na prekonanie životných 

skúšok. Zverme mu naše modlitby. 

https://www.vatican.va/content/francesco/it/audiences/2022.index.3.html

